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Vážení Písečané,
letošní rozmarné léto pomalu končí, aniž jsme stačili pořádně zaregistrovat, 

že nějaké bylo. Katastrofální scénář návštěvnosti koupaliště se díky počasí na 
závěru prázdnin nenaplnil. Přesto je velkou škodou, když dobře připravené kou-
paliště, které stojí spoustu úsilí a fi nančních prostředků není přes hlavní sezonu 
plně využito.

Všem, kteří pomáhají při rozvoji obce, při podpoře kulturního vyžití či pod-
porují práci s dětmi a pod. bych touto cestou rád poděkoval za všechny, kterým 
přinášejí radost a potěšení. Za všechny bych zmínil nové velmi úspěšné akce, které 
byly uskutečněny v již nedávné minulosti: Zasaď si svůj strom! - Občanské sdružení 
Písek žije, 1. farní den – farnost Moravský Písek, Dýňový bál – střelecký klub.

A na co se můžeme těšit?
Obyvatelé ulice Konzumní ještě letos na připravovanou opravu staré části 

komunikace.
Pro podstatně vzdálenější období vám již dnes představujeme studii možné-

ho řešení centrální části obce před základní školou (zadní list zpravodaje). Navr-
hované řešení má za cíl vytvořit klidovou zónu s možností odpočinku a setká-
vání. Komunikace je směřována do okrajové části a to i z důvodu bezpečnosti, 
především našich nejmenších školáčků. Velmi rádi uvítáme podnětné návrhy 
a připomínky, které mohou přispět k pěknému a modernímu prostředí.

Po roce se přiblížil opět den hodů a rád se přidávám k pozvání chasy na hodový 
program. Všem účastníkům místním i přespolním přeji, aby se jim tento sváteční 
den líbil a stárkům přeji úspěšné završení jejich úsilí při vedení písecké chasy.

Ing. Miroslav Dula
starosta obce

Slovo starosty

Z jednání rady obce Moravský Písek
RO č. 15 – 14. 7. 2011  
Bere na vědomí:
- informaci o plnění úkolů z minulé rady
- informaci o koncepci zabezpečení LSPP LPS v JmK v roce 2012
- informaci o připravovaných OZV obce
- informaci o otevřeném dopise ZŠ z 29. 6. a připravované odpovědi – doku-

menty předány radním
- informaci p. Frýborta o stanovisku rybářů k článku ve Zpravodaji, stanoviska 

zúčastněných a sdělení jmenovaného, že v budoucnu je RS připraven po pro-
jednání účastnit se dle dohody  akcí pořádaných obcí
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- informaci o připravovaných změnách ve fi nancování obcí
- informaci o kulturní akci dne 23. 7. 2011  
Schvaluje:
- poskytnutí dotace střeleckému oddílu na uspořádání MR ve střelbě z praku 

a místnímu SZPO, oběma ve výši 3 000,-Kč
- vyplacení odměn trenérům mládeže dle návrhu FC v celkové výši  12 850,-Kč
Ukládá:
- starostovi zařadit do programu příštího zasedání ZO návrh dodatku smlouvy 

o zabezpečení IDS JMK k rozhodnutí
- starostovi a místostarostovi dále pokračovat v přípravách na zamýšlenou 

rekonstrukci středu obce
- starostovi a místostarostovi realizovat vydání Zpravodaje vždy až po projed-

nání jeho obsahu v ustavené redakční radě
RO č. 16 – 4. 8. 2011    
Bere na vědomí:
- informaci o plnění dosud uložených usnesení RO
- informaci o přípravě OZV obce
- informaci o stavu vyřizování žádosti o prominutí dluhu
- informaci o způsobu vyřešení pojistných událostí a požáru na Kolonii
Schvaluje
- návrh na změnu výše poplatků za užívání venkovního hřiště u ZŠ – jednotná 

cena 80,-Kč/hod. + 20,-Kč/hod. při večerním osvětlení.
- Předložený návrh nájemní smlouvy s MUDr. Slaninovou do 31. 12. 2011. 
Ukládá
- stavební komisi posoudit návrh o povolení stavby prodejního stánku a úpra-

vy okolí u RD v části Kolonie
- zveřejnit dopis JmK o změně záplavového území na úřední desce
- dále jednat s fy NOEL  o řešení příjmu slovenských programů v důsledku nut-

ných úprav po digitalizaci a případném snížení ceny proti současnému návrhu
- předat zájmovým sdružením inf. o  nabídce na uspořádání besedy o léčeb-

ných metodách s chiropraktikem
- starostovi, místostarostovi a všem radním obhajovat na veřejném projedná-

vání záměru těžby štěrkopísku u Uh. Ostrohu dne 10. 8. 2011 zamítavé stano-
visko zastupitelstva obce k této těžbě, přijaté usnesením č. 26/4/2011.

RO č. 17 – 25. 8. 2011    
Bere na vědomí:
- informaci o stavu plnění úkolů dosud uložených usnesením rady.
- informaci o řešení dalšího zachování osmiletého Gymnázia ve Strážnici. 
- informaci o situaci v nemocnici Kyjov.
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Nesouhlasí
- s poskytnutím fi nančního příspěvku pro sdružení linka důvěry z Prahy.
- s poskytnutím fi nančního příspěvku Římskokatolické farnosti v Blatnici.
Ukládá
- starostovi odpovědět na stížnost pana B. ve smyslu projednání na přestupko-

vé komisi ve Veselí nad Moravou.
- Starostovi zařadit žádost o vyjádření k podnikatelskému záměru sdružení 

podnikatelů a rozpočtové opatření č. 3 na příštím zasedání ZO.
- zajistit vydání Zpravodaje č. 3/2011.
- připravit zasedání ZO na 30. 9. 2011.
RO č. 18 – 8. 9. 2011   
Bere na vědomí
- informaci o stavu plnění  dosud uložených úkolů usneseními rady obce
- informaci o konání kulturních akcí
- informaci o výsledku kontroly z ÚP – bez závad
- inf. o hospodaření koupaliště za 1 – 8. 2011  
- inf. o stavu příprav rekonstrukce vozovky v Příční ulici
Nesouhlasí
- s poskytnutím fi n. příspěvku pro sdružení ROSKA Kyjov a prodejem části 

obecního pozemku p.č. 3578
Konstatuje
- že zápis z dopravní komise ze dne 12. 8. nenaplňuje poslání odborné komise 

zřizované RO k řešení dané odborné problematiky, nenabízí žádná východis-
ka pro rozhodování rady

Schvaluje
- předložený návrh dodatku ke smlouvě o dodávkách tepla s fi rmou ATRIUM 

TERM
- vítěznou fi rmu na realizaci opravy vozovky v ulici Konzumní – STRABAG a.s.
- nájemní smlouvu na obecní pozemky (cesty) k realizaci interakčních prvků 

a zeleně dle schváleného projektu na dobu 10 let
- text dopisu předsedovi vlády k podpoře novely zákona o RUD
- příspěvek 5000,-Kč pro o.s. Písek žije (podléhá úpravě rozpočtu)
Ukládá
- starostovi sdělit žadateli p. Benedíkovi zamítavé stanovisko k prodeji pozemku
- zařadit nabídku na prodej pozemků, zveřejněnou ÚZS na příští jednání ZO
- zařadit do programu jednání ZO schválení fi n. příspěvku ve výši 5000,- Kč 

pro o.s. Písek žije na stejnojmennou akci
- zajistit vydání Zpravodaje 3/2011   
- připravit zasedání ZO na 30. 9. 2011    
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Upravený výpis usnesení
ze 4. zasedání Zastupitelstva obce Moravský Písek konaného dne 24.06.2011 

v 17 .00hodin -v zasedací místnosti Obecního úřadu v Moravském Písku

Usnesení 1/4/2011: ZO schvaluje program 4. zasedání ZO včetně jeho úprav.                 
Usnesení 2/4/2011: ZO schvaluje ověřovatele zápisu na 4.zasedání ZO. 
Usnesení 3/4/2011: ZO bere na vědomí zprávu o kontrole plnění usnesení ZO 
č. 3 25.3.2011.
Usnesení 4/4/2011: ZO schvaluje nový jednací řád Zastupitelstva Obce Morav-
ský Písek s opravou v článku 4 bodu 1) ,,2dny na 5 dnů“. 
Usnesení 5/4/2011: ZO schvaluje prodej 1/2 pozemku parc.č. 797 - zastavěná 
plocha a nádvoří o celkové výměře 515m2, 1/2 pozemku parc.č.798 - zahrada 
o celkové výměře 742m2, pozemku parc. č.795 - zastavěná plocha a nádvoří 
o celkové výměře 21 m2 a pozemku parc.č.796-zahrada o celkové výměre 42 m2, 
vše v k.ú. Moravský Písek. 
Je stanovena jednotná cena za pozemky 11,50 Kč/m2. Náklady na vyhotovení 
kupní smlouvy a na vklad do katastru nemovitostí hradí kupující. 
Usnesení 6/4/2011: ZO bere na vědomí zprávu Rady obce o její činnosti od 
3.zasedání ZO.
Usnesení 7/4/2011: ZO bere na vědomí informaci o činnosti kontrolního výbo-
ru Obce Moravský Písek. 
Usnesení 8/4/2011: ZO schvaluje závěrečný účet obce Moravský Písek za rok 
2010 a uzavření celoročního hospodaření Obce Moravský Písek v roce 2010 sou-
hlasem bez výhrad. 
Usnesení 9/4/2011: ZO bere na vědomí závěrečný účet DSO Severovýchod za 
rok 2010. 
Usnesení 10/4/2011: ZO schvaluje hospodaření obce Moravský Písek k 31.5.2011. 
Usnesení 11/4/2011: ZO schvaluje dodatek č. 1 ke Zřizovací listině Základní 
školy a Mateřské školy, Moravský Písek, tj. převod stavby „Modernizace více-
účelového hřiště“ a stavby „Základní škola Moravský Písek - etapa I“, která je 
technickým zhodnocením budovy základní školy, příspěvkové organizaci k hos-
podaření. 
K převodu dochází na základě souhlasu poskytovatelů dotací tj. Státního fondu 
životního prostředí a Regionální rady regionu soudržnosti Jihovýchod. 
Usnesení 12/4/2011: ZO schvaluje dotaci ve výši 36.000,--Kč na zabezpečení 
provozu obecní knihovny od města Hodonín. 
Usnesení 13/4/2011: ZO schvaluje dotaci ve výši 40.000,--Kč od Ministerstva 
kultury na „Automatizaci Obecní knihovny Moravský Písek“. 
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Usnesení 14/4/2011: ZO schvaluje dodatek č. 1 k dohodě o úhradě nákladů 
spojených se zabezpečením nájmu nebytových prostor a provozních nákladů 
obvodní služebny Policie ČR ve Bzenci ve výši 19 252,-- Kč/rok. 
Usnesení 15/4/2011: ZO schvaluje záměr obce Moravský Písek - příprava 
a podání žádosti o dotaci na akci „Revitalizace zeleně v Moravském Písku“. 
Usnesení 16/4/2011: ZO schvaluje projekt „Otevřené dveře informacím a spo-
lupráci“ a podání žádosti o dotaci v rámci OP Přeshraniční spolupráce SK-ČR 
2007-2013. 
Usnesení 17/4/2011: ZO schvaluje záměr obce Moravský Písek - příprava a podá-
ní žádosti o dotaci na akci „Regenerace mokřadu Vypálenky“ a schvaluje Smlouvu 
o dílo s ing. Vladimírem Legátem na zhotovení projektové dokumentace. 
Usnesení 18/4/2011: ZO schvaluje rozpočtové opatření č. 1, které schválila RO 
Moravský Písek na svém 11. zasedání dne 28.4.2011 dle přílohy 
Usnesení 19/4/2011: ZO schvaluje rozpočtové opatření č. 2 dle přílohy 
Usnesení 20/4/2011: ZO schvaluje prodej speciálního automobilu - cisternové 
stříkačky KAROSA, Š706 RTHP ASC 25 za odhadní cenu 40tis. Kč. 
Usnesení 21/4/2011: ZO deleguje místostarostu pana Josefa Holase k zastupová-
ní obce v orgánech Honebního společenstva Moravský Písek. 
Usnesení 22/4/2011: ZO souhlasí se zařazením obce do územní působnos-
ti MAS Kyjovské Slovácko v pohybu a prohlašuje, že bylo seznámeno se Stra-
tegickým plánem LEADER Kyjovské Slovácko v pohybu na období 2007-13.                      
Usnesení 23/4/2011: ZO schvaluje na základě shodného doporučení dvou 
advokátů JUDr. Gerži a JUDr. Koudelové, kteří se zabývali řešením majetkových 
vztahů k zastávce ČD mezi Obcí Moravský Písek a Správy železniční dopravní 
cesty podepsání souhlasného prohlášení přiznávajícího tak vlastnické právo této 
státní organizaci k pozemkům p.č. 1277a 1278 a domu č.p.236 na pozemku p.č. 
1278, vše v k.ú. Moravský Písek. 
Usnesení 24/4/2011: ZO ukládá Radě obce, připravit projekt na opravu části 
komunikace Konzumní a provést výběrové řízení směřuj ící k provedení opravy 
v roce 2011. Zastupitelstvo vyčlení fi nanční prostředky na tuto opravu z rozpoč-
tu obce až do výše 400 tis.Kč. 
Usnesení 25/4/2011: ZO schvaluje zadání územního plánu Moravský Písek, 
upravený na základě výsledků projednání, jako závaznou instrukci pro zpraco-
vání další etapy - tj. návrhu Územního plánu. 
Usnesení 26/4/2011: ZO ukládáRadě obce aktivně vystupovat proti záměru těž-
by štěrkopísku v katastru města Uherský Ostroh fi rmy Jampílek z Lázní Tou-
šeň. Zastupitelstvo zásadně nesouhlasí s tímto záměrem a odmítá navrhované 
dopravní řešení v projektu kolem obecního lesa Gajary. 

24.6.2011 Ing. Dula - starosta obce 
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Vinařské okénko
V období, ve kterém vychází ten-

to článek, nemají a to nejen vinaři, na 
čtení příliš mnoho času.  Vrcholí resp. 
probíhá vinobraní a práce se zpracová-
ním úrody, no a pokud to ještě nestih-
li, připravují vinaři  kvapem  sklepy 
a nádoby.  Někdy již jsou ochutnává-
ny  i dlouho očekávané první burčáky, 
které  snad  napoví něco o budoucích 
vínech a u kterých se nejlépe dlouze 
diskutuje o tom, jaký ten letošní ročník 
vlastně byl……no a jaký vlastně byl?

O průběhu vegetace jsme psali  
v minulých číslech a ta její závěrečná 
fáze byla prostě skvělá. Úroda je výraz-
ně vyšší než loni a kvalita hroznů vyni-
kající. Drobné výjimky  být mohou, ale 
v Písku obecně platí ta věta předchozí. 

Členové našeho sdružení budou letos 
poprvé dělat víno ze společně obděláva-
ného řádku ve vinohradě v Hučnicách, 
stejně tak jako nový člen sdružení Jarek 
Tomeš, který si vede zatím více než dob-
ře na tom druhém, předchozími uživate-
li opuštěném řádku.

Připravován je i  obecní sklep na 
uložení prvního spolkového vína, kte-
rý nyní společnými silami pomáháme  
opravovat, aby mohl v budoucnu jak 
obci, tak zájmovým sdružením i obča-
nům sloužit k různým společenským 
událostem. 

Jeho konečná podoba jako spole-
čenského centra obce  je zatím pouze 
na papíře, ke svému účelu pro uložení 
vína  však může sloužit již nyní.

Všichni se už těšíme  na to „nové“ 

protože toho starého už mnoho není. 
Něco se ještě vypilo na Anenské 

zábavě, něco na brigádách na tom skle-
pě a při sezeních sdružení a také různě 
jinde při akcích……prostě je nejvyšší 
čas naplnit nádoby.

Doufejme, že počasí již nezpůsobí 
velké ztráty na úrodě, vinohrady jsou 
řádně  ošetřeny, snad jenom špačci, ti 
kropenatí nebo ti druzí, mohou ještě 
zhatit naději na dobrý ročník, protože 
pokud jsou hrozny ve vinohradě, jed-
ná se stále o násadu – jaká byla úroda,  
zjistíme až ve sklepě…..známe tedy 
zatím pouze polovinu odpovědi na tu 
otázku,  jaký byl….

Zatím tedy povídání stačí, vinobra-
ní je v plném proudu, nádoby se plní 
a tak možná snad v příštím čísle  již 
budeme  znát i celou odpověď  na tu 
otázku ze začátku článku …jaký byl 
vlastně ten ročník 2011? 

Tak tedy  na zdraví, přátelé, zatím 
tím  loňským…..tím novým si přiťuk-
neme až na Martina.

Jh
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Zasaď si svůj strom
„Budeme si ty stromky sadit sami,“ 

říkali jsme si. Ovšem občané Morav-
ského Písku nás opět překvapili. Mile 
překvapili. Ve spolupráci s podnikateli 
z Moravského Písku a obecním úřa-
dem jsme na poslední srpnovou neděli 
přichystali pro občany Moravského 
Písku nevšední aktivitu - sadili jsme 
stromy.

Jak to všechno začalo? Na jaře 
tohoto roku se k nám dostala výzva 
Jihomoravské komunitní nadace. Šlo 
o program s názvem „Podpora občan-
ských iniciativ v místních komuni-
tách“ určený začínajícím občanským 
sdružením. Tento program podporuje 
Velvyslanectví spojených států americ-
kých v Praze ve spolupráci s Jihomo-
ravskou komunitní nadací a Asociací 
komunitních nadací ČR.

Pro nás to znamenalo velkou pří-
ležitost. V rámci programu jsme se 

vzdělávali a konzultovali s předními 
českými experty na nestátní neziskový 
sektor. Učili jsme se, co má občanské 
sdružení na začátku své cesty dělat, 
jak se rozhodovat apod. Součástí byla 
i grantová výzva s podmínkou 50% 
spolufi nancování. Jednoduše řečeno, 
dostali jsme grant 5.000,- za podmín-
ky, že získáme dary ve stejné hodnotě. 
Ovšem tyto dary nesměly být z „veřej-
ných peněz“, proto jsme se rozhod-
li oslovit místní podnikatele. Získali 
jsme dary v celkové výši 5.600Kč a při-
pravili projekt s názvem „Zasaď si svůj 
strom“.

Zasadili jsme celkem 16 mladých 
jeřabin a obdarovali je nejrůznějšími 
jmény. Za organizátory a členy občan-
ského sdružení Písek žije Vám můžu 
říct, že jsme se obávali nízké účasti 
občanů. Nakonec jsme ale měli strom-
ků málo!
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Velmi děkujeme Zdeňkovi Seč-
kovi za významnou pomoc při orga-
nizaci a realizaci projektu i za dary, 
taktéž děkujeme Tomáši Vránkovi za 
grafické zpracování plakátu, Vlasti-
milu Hanáčkovi za občerstvení, Dra-
homíru Čermákovi za finanční dar, 
Václavu Jindrovi taktéž za finanční 

Písek žije a Písek žije, o. s.

Jsme občanské sdružení „Písek 
žije“ a naším ofi ciálním cílem je zvý-
šení zájmu občanů o dění v jejich obci 
a povzbuzení k aktivitě (viz stanovy). 
Jednodušebychom rádi, 
aby se nám všem společ-
ně dobře žilo, scházeli 
jsme se, bavili, ale i dis-
kutovali na nejrůznější 
témata. Máme zájem 
o lepší život v Morav-
ském Písku.

Za sebou máme 
dva ročníky benefi ční 
akce „Písek žije“, která-
se konalav prostorách 
Sokolovny na konci 

prázdnin. Minulý rok přišlo 
více než 350 osob,přesně 94 
dětí za 20Kč a 258 dospělých 
za 50Kč. Výtěžek ze vstupné-
ho byl  14.780Kč a tento bude 
věnován Sokolovně. V eufórii 
po takovém úspěchu, jsme 
předeslali výtěžek 23.000Kč, 
ale po zaplacení režií a nákla-
dů zbyla částka podstatně 
nižší. Momentálně máme 
k dispozici 11.000 Kč a pře-

mýšlíme, jak by je mohla Sokolovna 
v Moravském Písku využít. V očeká-
vání dotací se zdá naše pomoc malá a 
bezvýznamná, proto bychom se nera-

dar a Pile Kyjov za darování dřeva na 
výrobu laviček.

Přijďte se podívat na výsledek, kte-
rý zdobí Černou cestu poblíž ulice 
Konzumní!

Kateřina Hájková
za Písek žije, o. s. 

www.facebook.com/pisekzije
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di pouštěli do dílčích oprav budovy. 
Jsme otevřeni jakýmkoli nápadům, jak 
v sokolovně tuto částku vhodně využít.

Benefi ční odpoledne „Písek žije 

První den ve škole mají prvňáčci za sebou...
1. září 2011 se někteří už nemoh-

li dočkat, hlavně se těšily děti, které šly 
poprvé do školy. Čas od jejich zápisu 
utekl jako voda a oni se musí sžít s no-
vými pravidly chování ve škole, naučit se 
plnit povinnosti. Stejnou měrou se mění 
i situace pro jejich rodiče, kteří se svým 
ratolestem musí věnovat při učení a psa-
ní úkolů, protože bez jejich počáteční 
pomoci to opravdu nejde. Ale všechny 

obavy a starosti často neopodstatněné 
brzy zmizí, děti si rychle zvyknou na 
nový rytmus. Ve škole se jim pomůže při 
adaptaci v novém prostředí a rodiče se 
zaběhnou do nové role také snadno.

Přeji všem prvňáčkům, aby se do 
školy vždy těšili tak, jako ten první den 
a rodičům pevné nervy, hodně trpěli-
vosti a radosti  ze svých dětí.

Mgr. Stanislava Španielová

2011“ se nesetkalo s tak velkým úspě-
chem jako první ročník. Přišlo 149 lidí. 
Více Vás budeme informovat v dalším 
vydání zpravodaje. 
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Školní rok 2011/2012 v Základní škole 
a Mateřské škole, Moravský Písek

Tak jako každý rok v září, ožila naše 
škola štěbetavými hlásky prvňáčků 
a žáků prvního stupně i hlubšími tóny 
hlasů žáků starších ročníků. Pravidel-
né vyučování jsme zahájili slavnostním 
shromážděním v tělocvičně sportovní 
haly dne 1. září. 

Na úvod zazněla státní hymna v ži-
vém podání umělců našeho kraje, pod 
vedením ředitele soukromé hudební 
školy „Klára“ pana Blinkala. Po úvodních 
projevech a zdravicích hostů vyslechli 
přítomní žáci i s rodiči výchovný koncert 
uspořádaný k této příležitosti.

Ozdobou tohoto shromáždění byl 
rozrůstající se počet rodičů žáků školy, 
zejména       doprovázejících své potom-
ky při jejich prvních krocích, mířících 
do první třídy základní školy. S rados-
tí jsme přivítali i zástupce občanských 
sdružení, předsedkyni SRPDŠ paní Janu 
Filípkovou a zástupkyni Školské rady 
paní Martu Vodáčkovou. Radostnou 
samozřejmostí je pro celý pedagogický 
sbor, provozní pracovníky a vedení školy 
účast starosty obce pana

Ing. Miroslava Duly, který pokraču-
je v této tradici z minulých třinácti let 
i z období, kdy působil ve funkci mís-
tostarosty. Tohoto zájmu si obzvláště 
ceníme proto, že jen osobní návštěvou 
školy může čelní představitel obce pro-
niknout do těch nejjemnějších nuancí 
práce školy a jejich pracovníků se žáky. 
Tak potom lze, aby jako představitel 

zřizovatele zaujal své stanovisko k této 
vskutku nelehké práci ve školství a mohl 
objektivně její práci hodnotit a nebo mít 
kritické připomínky.

Také v naší mateřské škole zahájili 
svou práci s dětmi předškolního věku 
ofi ciálně 1. září.

Možná, že trošičku ve stínu vlastní 
základní školy, ale s o to intenzívnějším 
zaujetím, neboť učitelky mateřské školy 
v prvních dnech přebírají téměř doslova 
u těch nejmladších i funkce mateřské. Tiší 
pláč některých dětí, utírají jejich slzičky 
a stávají se zárukou jejich osobní jistoty 
při setkání se s autoritou tohoto světa.

Ani v letošním školním roce jsme se 
už od začátku neobešli bez organizač-
ních změn. V základní škole ubylo žáků, 
jejich stav se snížil na 200. Na prvním 
stupni školy je 100 žáků v pěti třídách 
a na druhém stupni též 100 žáků, ale 
již jen ve čtyřech třídách. Poprvé tak po 
dlouhých letech demografi cká populač-
ní křivka zapříčinila to, že nemáme para-
lelní třídy. Přesto ale vyučující v souladu 
s RVP – ŠVP školy rozšiřují nabídku vzdě-
lávání, z níž si žáci obou stupňů mohou 
vybírat z povinných, povinně volitelných 
a nepovinných předmětů. Rozšiřuje se 
zájem o jazykové vzdělávání. Zejména se 
rozběhly dvě skupiny nepovinné konver-
zace v německém jazyce, etická výchova 
a nově zřízená dramatická výchova. Dal-
ších akcí školních i mimoškolních akti-
vit připravili i na letošní školní rok vyu-
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čující s vedením  školy zase celou řadu, 
tak jak v roce uplynulém. Jejich výčtem 
a podrobným vyjmenováním se v příloze 
zabývá výroční zpráva školy, která bývá 
po odsouhlasení v měsíci říjnu přístupná 
veřejnosti na webových stránkách školy.

Pokles žáků v základní škole měl za 
následek i úbytek strávníků ve školní 
jídelně. Z tohoto důvodu vedení školy 
provedlo dílčí přeměnu struktury orga-
nizace práce ve školní jídelně, aby byla 
zajištěna možnost pracovního zařazení 
kuchařek a využita variabilita použití 
pracovních činností na provozním úse-
ku školy.

Mateřská škola již po několikáté vyšla 
vstříc občanům sousední obce Domanín 
v prázdninovém  umístění dětí rodičů, kte-
ří měli problém s jejich umístěním v MŠ 
Domanín v měsících červenci a srpnu.

Významná organizační změna nasta-
la i v MŠ. Vedením mateřské školy byla 
pověřena jako vedoucí učitelka od nové-
ho školního roku paní učitelka Jiřina 
Trojancová. Dosavadní vedoucí učitelka 
Ladislava Cahová se chystá k odchodu 
ze školství a své kolegyni předává nejen 
odpovědnou práci, ale i cenné zkušenos-
ti. Vedení školy jí za její dosavadní práci 
ve vedoucí funkci děkuje.

S proměnou našeho školství v celo-
národní koncepci souvisí i stále širší 
začleňování dětí a žáků se zdravotním 
oslabením a s ním souvisejícími úpra-
vami plánů učiva a individuální prací 
připravovanou specielně učiteli pro tyto 
žáky. Jde o mimořádně náročnou práci, 
která ještě není celospolečensky doceně-
na a řádně ohodnocena.

V průběhu letních prázdnin došlo 
též k dalšímu vylepšení prostředí obou 
pracovišť školy. V mateřské škole byla 
zrekonstruována již stará a notně opo-
třebená ředitelna a výdejna stravy. 
V základní škole byla vybavena novými 
stoly a židlemi školní jídelna. I zde patří 
poděkování nové vedoucí učitelce MŠ 
paní Jiřině Trojancové, vedoucí školní 
jídelny paní Janě Petruchové, učitelkám 
MŠ a všem pracovnicím MŠ a ZŠ pro-
vozního úseku.

Všichni ostatní učitelé a zaměstnan-
ci školy i letos připravili školu naprosto 
perfektně na další školní rok 2011/2012. 
Ředitel školy si dovoluje i touto cestou 
jim všem veřejně poděkovat.

V závěru se obracím k těm, kteří 
v minulosti se školou spolupracovali 
a  děkuji jim za dosavadní činnost. 
Budeme rádi, když znovu zaměří své 
úsilí na práci s mládeží a vytvoří  tak 
ucelený kruh práce veřejné a prá-
ce školy. Rybáři, myslivci, Zelenáči, 
dětská schola při chrámovém sboru, 
pamětníci oživující svými vzpomín-
kami historické události, folkloristé 
a další, včetně sponzorů, kteří tiše 
stojí v ústraní a jejich jediným potěše-
ním je zdar práce školy a úspěšní mla-
dí občané naší obce a obcí spádových, 
z nichž rodiče posílají své děti k nám 
do Moravského Písku.

Práce školy v naší obci se rozběhla na 
příštích deset měsíců. Hlavním posláním 
je zase každoroční vzdělávání a výchova. 
Té se budeme i letos věnovat neméně 
poctivě.               

Mgr. František Havlíček, ředitel  
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Sportovní den 3. třídy
3. srpna 2011 v 15 hod. jsme měli sraz 

u domu Matěje Mičky. Sešlo se nás asi 30 
dětí. Po slavnostním otevření následoval 
proslov organizátorů - nás dětí. Potom 
jsme se pustili do sportovních disciplín, 
které nám pomohli vymyslet rodiče. 
Nejvtipnější byla soutěž v hodu gumá-
kem, kterou řídil taťka Mička. Skončili 
jsme táborákem a opékáním špekáčků. 
Bylo to skvělé odpoledne!

H.Domanská, M. Mička, 
O. Dobešek   3. Tř.
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Vyhodnocení dat ukazatele rychlosti –
 dokončení z minulého čísla

V minulém čísle Zpravodaje jsme 
informovali o zkušebním měření 
rychlosti vozidel projíždějících obcí. 
V první fázi (od 6.4 – 10.5. 2011)   
byla vozidla měřena, ale ukazatel 
byl tzv. slepý, ve druhé fázi (od 11.5 
– 13.6. 2011),  již řidiči viděli na svě-
telné tabuli, jakou rychlostí vjíždějí 
do obce – srovnáním obou etap jsme 
si chtěli předem ověřit, zda instalace 
zařízení  přispěje ke snížení rychlosti 
vozidel a tím vlastně také ke zvýšení 
bezpečnosti provozu v obci, abychom 
nevydávali peníze zbytečně.

Předběžné údaje z prvního měření 
byly alarmující a i když v konečném 
vyhodnocení byly již provozující fi r-
mou výrazně sníženy původní úda-
je v absolutních číslech, která byla 
z důvodů provozních problémů, 
metodiky měření a poruch zařízení  
nadhodnocena, ( v procentech je však 
výsledek shodný ) vyznívá konečné 
srovnání rychlosti průjezdů vozidel 
v poměrných hodnotách  ve prospěch 
instalace tabulí pro měření rychlosti 
na hlavní komunikaci. 

V první etapě od Bzence projelo 
cca 95 tis. vozidel a téměř 59% z nich 
rychlostí vyšší než 50 km/hod. Ve 
druhé etapě  měření projelo asi 91 tis. 
vozidel a pouze asi 47% řidičů udělalo 
stejný přestupek při vjezdu do obce.

V první  etapě měření snížilo před 
obcí  rychlost sice 10% řidičů,  ale 

současně  17% řidičů dokonce rych-
lost při vjezdu do obce ještě zvýšilo, 
ve druhé etapě rychlost snižovalo  již  
38% projíždějících a těch co ještě při-
šlápli pedál plynu, byla jen 0,1% řidi-
čů a obdobná situace je jistě i ve smě-
ru od Polešovic; od Domanína a Uh. 
Ostrohu je průjezdů výrazně méně.

V zaslaném vyhodnocení jsou ještě 
údaje i o tom, o kolik km/hod. řidiči 
rychlost před obcí snižovali, který ale 
nevypovídá  jakou výslednou rych-
lostí projeli obcí – výsledná průměr-
ná rychlost, naměřená minule ve výši 
80 km/hod.,  bude však jistě výrazně 
nižší. 

Naměřené výsledky nejsou sice  
jednoznačně přesvědčivé pro rozho-
dování zda tabule nakoupit či nikoliv, 
faktem však je, že k určitému  snížení 
rychlosti projíždějících vozidel  došlo 
a při osazení tabule dalšími výstražný-
mi prvky by mohlo být ještě výrazněj-
ší.

Jeden z bodů některého z příštích  
zasedání ZO je tedy již jasný – zastu-
pitelé musí rozhodnout, zda koupit či 
nekoupit toto zařízení, které již dnes 
slouží v mnoha obcích v našem kraji.                          

Světelná tabule měření rychlos-
ti s dalšími výstražnými prvky není  
levnou záležitostí, žádná havárie 
v důsledku vysoké rychlosti se dosud 
v obci dokonce také možná ani nesta-
la, ale v budoucnu – kdo ví…..
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Než začnete číst další článek…
V naší obci již několik let probíhá 

diskuse o tom,  zda a jaký význam či 
smysl  mají ty v současnosti  prová-
děné krajinné úpravy, výsadby …… 
Názory i vyslovené soudy se  různí 
a vždy záleží na tom, jaký osobní 
vztah má diskutující k půdě i k těm 
všem zásahům a změnám, nakolik 
zná  hlavní příčiny  a důvody proč 
k nim dochází ….mnohdy jsou velmi 
překvapivé, vzhledem k tomu, kdo je 
vyslovuje.

Následující článek, převzatý 
z celostátního tisku snad do té dis-
kuse vnese odborný pohled lidí nej-
povolanějších a potvrdí, že součas-
né řešení okolní krajiny prováděné 
v naší obci,  smysl má a  také správ-
ný směr a to bez ohledu na to, že 

k těm úplně prvním zásahům do kra-
jiny  souvislých lánů a monokultur 
kolem Písku  mohou jistě být  výhra-
dy - byl to však v té době první krok 
v rámci zákonných možností a státem 
stanovených podmínek a také prv-
kem zcela novým, bez ekonomického 
zázemí a kdy  nadšení převládalo nad 
zkušenostmi, takový krok do nezná-
ma - obec  v této fázi však nebyla ještě 
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účastníkem tohoto dění a neměla na 
něj vliv. Krajina se ovšem utváří léta 
a v budoucnu může její současný stav 
jistě doznat dalších a hlavně pozitiv-
ních  změn, budou-li ovšem všichni 
zúčastnění mít zájem dohodnout se  
na jejím zachování v co nejlepším sta-
vu  pro budoucí generace. Obec bude 
všechno to, co může přinést zlepšení 
životního prostředí a zlepšení stavu 
krajiny, vždy podporovat. Vždyť např. 
víte,  že od roku 1945 došlo u nás ke 
ztrátě 4 000 km stromořadí, 3 600 ha 
rozptýlené zeleně, 49 000 km mezí 
a 158 000 km polních cest, nebo že 
z 60 000 km vodních toků u  nás bylo 
13 000 km upraveno a tím došlo ke 
zkrácení vodních toků o 4 700 km 
a toto vše, spolu s oteplováním sou-
visí se vznikem povodní – odpařuje 
se víc vody a proto když pak i více 
prší, krajina ji není schopna pojmout 
z důvodů uvedených výše - chy-
bí kapacita těch zrušených vodních 
koryt, na svazích zrušené meze a ces-
ty nemohou zpomalit tekoucí proudy 
dešťové vody při prudkých lijácích…..
máme tedy co řešit. 

Odborníci také vypočítali tzv. 
faktor erozní nebezpečnosti plodin 
– absolutní číslo, tedy půda nechrá-
něná žádným  porostem,   má erozní 
faktor 1…… Travní porost má eroz-
ní faktor 0,005, vojtěška 0,01, ječmen 
0,15,  řepka 0,22….kukuřice 0,72!!!  
Co k tomu dodat…..? Je potom 
chemické ničení třeba plevelů na 
svažitých pozemcích dobré pro ome-
zení eroze půdy…? Je dobré pro život 
v krajině a pro přírodu obecně….?

Klasik moudře říká, že……. kra-
jinu v níž žijeme, máme od našich 
potomků pouze vypůjčenu………
dělejme tedy všichni  všechno pro-
to, ať se nemusíme stydět, až jim ji 
budeme vracet!! 

A protože stav a tvářnost krajiny 
v níž žijeme  se bytostně dotýká nás 
všech bez rozdílu, nemyslím si, že 
další článek je příliš odborný a  týká 
se pouze někoho….stejně tak jako 
obrázky, které ukazují jak by nemělo 
být zacházeno s technickými prvky 
v krajině, které tam zbudovali 
a s nimiž nám ji předali naši předkové 
proto, aby sloužily i nám.              j.h.
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Zpravodaj obce

Něco málo o „Písečanu“
„Písečan“ je sdružení podporující 

a propagující lidové tradice a vzhle-
dem k tomu, že nám není lhostejný 
osud místních zvyků a obyčejů, naší 
snahou je alespoň některé z nich obno-
vit. V loňském roce se nám podařilo 
po dlouhé odmlce uspořádat krojova-
né hody s právem, Štěpánskou zábavu, 
fašank, stavění májky. Samozřejmos-
tí je i spolupráce s dalšími místními 
organizacemi. V neposlední řadě jsme 

i letos prezentovali naši obec i v okolí, 
například při Slavnostech vína a ote-
vřených památek v Uherském Hradišti, 
na hodech v okolních obcích a samo-
zřejmě i na různých besedách. Ovšem 
nechceme usnout na vavřínech, a pro-
to i v letošním roce máme v plánu pro 
vás uspořádat několik kulturních akcí. 
Hlavními z nich jsou Krojované hody 
s právem, na které Vás tímto srdečně 
zveme!

Společenská kronika
Narození – červen 2011

Jan Hrdlovič
Úmrtí – červen 2011

Ondřej Otáhal
Stanislav Vaštík

Úmrtí – červenec 2011
Jitka Garguláková
Anna Zásmětová
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